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… GRUDNIOWE ROZMAITOŚCI ROKU 2019 ...



Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie środowiskowe Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy 
W dniu 2 grudnia 2019 roku odbyło się zebranie środowiskowe Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy.  Wiceprezes  Henryk  Siuda  otwierając  spotkanie  powitał  przybyłych  i  poinformował,  że
omówienia wymagają kwestie organizacyjne, w tym zakończenie prac nad listą członków, stan opłacania
składek członkowskich oraz zaawansowanie przygotowań do spotkania opłatkowego

Bożena Żarna;                                                                                                                                              Jacek Gezela

W zebraniu uczestniczyli: Stanisław Marcin Wiliński, Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna,
Joanna Gęsikowska, Jacek Gezela, Jakub Nowicki, Jarosław Bolt.
Poniżej: Henryk Siuda, Jacek Gezela, Jarosław Bolt, Joanna Gęsikowska



Lista członków oddziału i opłacanie składek
Wiceprezes  Henryk Siuda  poinformował z zadowoleniem o zakończeniu prac nad elektroniczną listą
członków Stowarzyszenia w bydgoskim oddziale.  Prace nad tym dokumentem trwały dość długo, co
wynikało z rozmaitych przyczyn, wśród których przeszkodą był brak danych o osobach pozostających na
emeryturze i których kontakt z organizacją uległ pewnemu rozluźnieniu. 

Powyżej: Joanna Gęsikowska; Jarosław Bolt. Poniżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna.



Zatem „cierpliwe i wytrwałe gromadzenie danych dało wreszcie oczekiwany skutek”. Można stwierdzić,
że  opracowany dokument  pozwoli  na  nieco  ułatwiony kontakt  Zarządu  Oddziału  z  poszczególnymi
członkami, zwłaszcza w sprawach, które wymagają krótkiego czasu rozstrzygania. Dokument został już
udostępniony Zarządowi Głównemu Stowarzyszenia.

Bożena Żarna;                                                                                                                  Jarosław Bolt          

Opracowanie elektronicznej listy członków jest zasługą głównie dwóch osób: Henryka Siudy i Jarosława
Kaszewskiego. To oni przez lata cierpliwie gromadzili  dane,  które wprowadzili  do opracowywanego
dokumentu w takiej formie, która pozwala na ich różnorakie wykorzystanie.

Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna, Jacek Gezela, Jarosław Bolt.

Opracowanie elektronicznej listy członków jest zasługą głównie dwóch osób: Henryka Siudy i Jarosława



Kaszewskiego. To oni przez lata cierpliwie gromadzili  dane,  które wprowadzili  do opracowywanego
dokumentu w takiej formie, która pozwala na ich różnorakie wykorzystanie.

Joanna Gęsikowska;                                                                                                                           Jacek Gezela

Co do liczby członków w oddziale,  to opracowana lista jest  zgodna ze stanem jaki przyjmowano w
poprzednich latach: jest nas ogółem stu trzydziestu. Opłacanie składek jest regularne, co oznacza też, że
z ich pozyskiwaniem nie ma szczególnych kłopotów.

Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna



Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna

Co do liczby członków w oddziale,  to opracowana lista jest  zgodna ze stanem jaki przyjmowano w
poprzednich latach: jest nas ogółem stu trzydziestu. Opłacanie składek jest regularne, co oznacza też, że
z ich pozyskiwaniem nie ma szczególnych kłopotów. 
Poniżej: Jacek Gezela, Jarosław Bolt.



Powyżej od prawej: Joanna Gęsikowska, Jarosław Bolt, Jacek Gezela. Poniżej: Jarosław Bolt, Jacek Gezela, Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna.



Wiceprezes Henryk Siuda zachęcał do opłacenia składek członkowskich za cały rok, na jego początku,
poczynając od 2020. Uznał on, że warto tak postępować, bo wtedy nie trzeba pamiętać o organizacyjnym
obowiązku każdego miesiąca. Przypomniano, że składka zwyczajna wynosi 10.- złotych miesięcznie, a
emeryci mają ja obniżoną do pięciu złotych. 

Powyżej: Bożena Żarna; Jakub Nowicki. Poniżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski.                                                                                                              



Przywołując ocenę jaką zyskuje Oddział w Zarządzie Głównym SGP, dotyczącą działalności w zakresie
organizacyjnym i finansowym, Henryk Siuda stwierdził, że  „jesteśmy jednym z nielicznych oddziałów,
które  organizują  dochodowe  spotkania  szkoleniowe,  co  ma  określone  znaczenie  dla  działań,  które
finansuje Zarząd Główny. My też mamy swoje zadania, z których wsparcia finansowego nie będziemy
rezygnować, gdy mają uczestniczyć w nich nasi członkowie”.

Powyżej: Bożena Żarna; Joanna Gęsikowska. Poniżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Jarosław Bolt.



Stan przygotowań do uroczystego spotkania grudniowego
Henryk Siuda  przypomniał o spotkaniu opłatkowym, które jest przewidziane na 20 grudnia, w hotelu
„BRDA” przy ulicy Dworcowej 94 w Bydgoszczy. Opłata za uczestniczenie w wieczorze zostało przez
organizatorów zróżnicowane i wynosi dla członków bydgoskiego oddziału SGP 50.- złotych, a dla osób
niezrzeszonych dziewięćdziesiąt.

Powyżej: Jarosław Kaszewski; Bożena Żarna, Jakub Nowicki. Poniżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Jakub Nowicki, Jacek Gezela.



Członkowie  Stowarzyszenia  z  zadowoleniem przyjęli  zróżnicowanie  odpłatności  za  uczestnictwo  w
uroczystości. Zainteresowanie udziałem w spotkaniu jest znaczne, co znajduje potwierdzenie w ilości
dokonywanych już wpłat.

Jarosław Kaszewski;                                                                        Joanna Gęsikowska

Organizatorzy zapewniają, że spotkanie opłatkowe w tym roku ma być „skromniejsze, ale chyba jednak
zadowalające”.  Będzie  skromniej  głównie  z  alkoholem,  natomiast  kolacja  usatysfakcjonuje  swoim
zestawem. Śpiewanie wspólne kolęd stało się istotnym punktem w programie spotkania.  Bożena Żarna
sugerowała, aby obok popisu „Wujów” zachęcić Panie do wspólnego śpiewania kolęd. 

Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Jarosław Bolt

Organizatorzy zapewniają, że spotkanie opłatkowe w tym roku ma być „skromniejsze, ale chyba jednak



zadowalające”.  Będzie  skromniej  głównie  z  alkoholem,  natomiast  kolacja  usatysfakcjonuje  swoim
zestawem. Śpiewanie wspólne kolęd stało się istotnym punktem w programie spotkania.  Bożena Żarna
sugerowała, aby obok popisu „Wujów” zachęcić Panie do wspólnego śpiewania kolęd. 

Powyżej: Henryk Siuda; Jacek Gezela. Poniżej: Jacek Gezela, Jarosław Bolt.



Zgodnie z wcześniejszym ustaleniem uroczysty wieczór będzie okazją do przedstawienia swoich pasji
przez Zbigniewa Jaszczuka Starostę Żnińskiego. Organizatorzy uzyskali zapewnienie, że opowiadaniu
gościa wieczoru będzie towarzyszył popis zespołu artystycznego z Pałuk.

Henryk Siuda;                                                                                       Jakub Nowicki, Jacek Gezela

Organizatorzy spodziewają się, że uroczysty wieczór uświetnią swoja obecnością zaproszeni honorowi
goście,  do  których  zostały wysłane  zaproszenia,  a  są  nimi:  Wojewoda  i  Wicewojewoda,  Marszałek
Województwa, Prezydent Bydgoszczy, Prezes SGP, Główny Geodeta Kraju, Prezesa Bydgoskiej Rady
Federacji Stowarzyszeń Naukowo-Technicznych NOT.

Jarosław Kaszewski, Jakub Nowicki, Jacek Gezela

Nawiązując do porządku uroczystego wieczoru Henryk Siuda pytał czy należy coś w nim zmienić, albo



coś dodać? W odpowiedzi padła propozycja sformułowana tak: „powołać chór doraźny złożony z głosów
damskich, a co do ilości śpiewanych kolęd, to ich liczbę ograniczyć, najlepiej do czterech”.

Powyżej: Bożena Żarna; Jakub Nowicki. Poniżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Bożena Żarna.

Zadania do planu pracy Oddziału na 2020 rok
Wiceprezes Henryk Siuda stwierdził, że jesteśmy w okresie przygotowania planu pracy Oddziału na rok



2020. Pewne wydarzenia organizowane przez Oddział stanowią istotne punkty działalności bydgoskich
geodetów, takie jak zjazd regionalny geodetów, szkolenie dla geodetów pracujących w samorządowej
administracji,  szkolenie dla nauczycieli  zawodu w technikach geodezyjnych, czy uroczyste spotkanie
grudniowe, a także turniej piłki nożnej. 

Bożena Żarna; Jacek Gezela. Poniżej: Henryk Siuda, Jacek Geodezja, Jarosław Bolt.

Te wydarzenia, a także comiesięczne spotkania środowiskowe bydgoskich geodetów będą też zadaniami,
które znajdą się w planie pracy na przyszły rok. Ale to chyba nie wyczerpuje aktywności środowiska i



stad apel Henryka Siudy o zgłaszanie innych dodatkowych propozycji.

Powyżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski. Poniżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela.



Jakub Nowicki  poddał pod rozwagę możliwość zorganizowania rozgrywek na kręgielni, co przyjęto z
uwagą,  a  Henryk  Siuda  poinformował,  że  geodeci  włocławscy  od  pewnego  czasu  spotykają  się  w
kręgielni, aby w swobodnej atmosferze omawiać i rozwiązywać rozmaite wątpliwości, jakie pojawiają
się od czasu do czasu w ich pracy. „Można by spróbować i u nas, ale realizacja takiej propozycji dojdzie
do skutku tylko wtedy, gdy znajdzie się osoba, która podejmie się trudu poprowadzenia rozmaitych spraw
proponowanego przedsięwzięcia”.

Henryk Siuda;                                                                                                      Jarosław Bolt

Henryk Siuda zwrócił uwagę na rozliczne czynności, jakie należy wykonać, aby zamierzone wydarzenie
doszło do skutku i ponownie podkreślił, że potrzebny jest człowiek, który zechce te czynności wykonać.
To nie jest łatwe, ale jeśli podejmie się ktoś zorganizować spotkanie i rozgrywki w kręgielni, to ze strony
Prezydium uzyska wsparcie, nie tylko moralne.
Dyskusja nad projektem planu pracy będzie głównym punktem spotkania w styczniu 2020 roku, a po
przyjęciu proponowanych zadań nastąpi zatwierdzenie planu.

Zaproszenie geodetów bydgoskich na opłatek do Torunia
Henryk Siuda poinformował, że geodeci Torunia uroczyste spotkanie opłatkowe zaplanowali na wieczór
16 grudnia 2019 roku i zapraszają na nie wszystkie osoby, które chciałyby świętować ten szczególny
dzień w roku stulecia Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Wieczór wypełni bogaty program i będą w
nim uczestniczyć nie tylko znamienici geodeci, ale także ważne postaci władz samorządowych miasta.
Dodatkowym czynnikiem stanowiącym o  wyjątkowości  wydarzenia  jest  świętowanie  przez  toruński



oddział swojego jubileuszu czterdziestolecia istnienia. Miejscem spotkania, w godzinach od 17 do 20,
jest restauracja „Panorama” przy ulicy Żelaznej 6 w Toruniu. Koszt udziału wynosi 80.- złotych.

Powyżej: Jakub Nowicki, Jacek Gezela. Poniżej: Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski.



Uwagi i wolne wnioski
Spotkanie wykonawców prac geodezyjnych
Henryk Siuda poinformował o zamiarze przeprowadzenia spotkania wykonawców prac geodezyjnych z
pracownikami  geodezyjnej  administracji  samorządowej.  Przedstawiciele  wykonawców poinformowali
go  o  tym,  że  takie  spotkanie  wymaga  pewnego  przygotowania, „we  własnym  gronie”, spraw
wymagających rozstrzygnięć, a ważnych dla tych, którzy prace geodezyjne wykonują.

Powyżej: Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Jarosław Bolt. Poniżej: Jarosław Kaszewski; Henryk Siuda.



Stąd postanowienie, że spotkanie wykonawców odbędzie się w dniu 6 grudnia 2019 roku, z początkiem o
godzinie 17.00. Na miejsce, z inicjatywy Henryka Siudy, przyjęto salę konferencyjną, 202, w Bydgoskim
Domu Technika NOT.

Jarosław Bolt;                                                                                                Joanna Gęsikowska, Henryk Siuda

Przykłady podziałów nieruchomości wykonanych wadliwie
Jacek  Gezela  i Jarosław  Bolt  omawiali  przypadki  utrudnień  w  pracy  zawodowej,  z  jaką  mają  do
czynienia, kiedy wykonują podziały nieruchomości. Ma to zazwyczaj miejsce wtedy, gdy projektem jest
objęta nieruchomość z granicą, która punkty załamania miała utrwalone rurką drenarską, co potwierdzają
dokumenty złożone w powiatowym zasobie geodezyjnym. Granica ta była potem poddana opracowaniu,
w którego wyniku powstał nowy dokument stwierdzający, że na gruncie nie było żadnych znaków (rurek
drenarskich) utrwalających jej przebieg i na podstawie współrzędnych osadzono nowe znaki graniczne.

Jakub Nowicki, Jacek Gezela, Jarosław Bolt

Właściwie  prowadzona  praca  w  terenie,  z  pełnym  wykorzystanie  danych  zawartych  w  pierwotnym
dokumencie pozwoliły na odnalezienie podziemnych znaków granicznych w postaci rurki drenarskiej,



obok później osadzonych znaków naziemnych, w odległości kilku decymetrów. 
Wykonawców interesuje, jakie powinno być rozwiązanie takiego zagadnienia. 
Wymiana zdań, którą wywołał przywołany wyżej problem wskazuje na wadliwe postępowanie geodety,
na  jego  nierzetelność  i  brak  dojrzałości  zawodowej.  Sugerowano  też,  aby  tego  rodzaju  zdarzenia,
odpowiednio udokumentowane kierować do oceny i ustalenia dalszego postępowania do Wojewódzkiego
Inspektora Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego.
Utrudnienia w dostępie geodety do nieruchomości
Jakub  Nowicki  podniósł  kwestię
utrudnień z wejściem na nieruchomość w
celu dokonania zleconych mu czynności
pomiarowych.  Powody  utrudnień  mogą
być  rozmaite,  ale  najczęstszym  jednak
bywa  niechęć  właściciela  działki.  W
takiej sytuacji wykonawca zamieszcza na
szkicu  polowym stosowną wzmiankę,  a
nie  podaje  oczekiwanych  przez
zamawiającego  danych  przestrzennych,
które są wymagane przepisami prawa.
W odpowiedzi na to geodeta powiatowy
Starostwa  Bydgoskiego  Henryk  Siuda
stwierdził,  że  nawet   najzgrabniejsza
notka  na  szkicu  polowym  nie  zwalnia
geodety  od  wypełnienia  zleconych  mu
czynności,  bo  taka  notatka,  to
przeniesienie  obowiązku  uzyskania
informacji o terenie może być traktowana
jako  złożenie  wykonania  przyjętego
przez  wykonawcę  zlecenia  na
pracowników starostwa. 
A tak nie może być!
Przypomniano,  że za  uprawnieniem
geodety  do  wejścia  na  nieruchomość
stoją przepisy ustawy Prawo geodezyjne
i  kartograficzne,  i  do  nich  wykonawca
prac  geodezyjnych  winien  odpowiednio
się  odnieść.  Można  też  właściciela
uprzedzić  o  potrzebie  wejścia  na
nieruchomość,  w  związku  z
wykonywanymi czynnościami pomiarowymi.
Wobec wyczerpania punktów porządku dnia Wiceprezes Henryk Siuda podziękował obecnym za udział
w obradach i zamknął spotkanie.                                                                          Stanisław Marcin Wiliński 

Henryk Siuda zamykający obrady.





               … grudniowe rozmaitości 2019 roku …



W dniu 19 grudnia 2019 roku  odbyło się zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy. Prezes  Bolesław Krystowczyk  otwierając spotkanie powitał obecnych i poinformował, że
omówienia wymagają kwestie  organizacyjne,  w tym uroczyste  spotkanie grudniowe i  stan opłacania
składek członkowskich; wyróżnieni medalem „100-lecia SGP”.

Henryk Siuda;                                                                                                       Bolesław Krystowczyk

W zebraniu uczestniczyli: Stanisław Henryk Siuda, Marcin Wiliński, Bolesław Krystowczyk.



Kwestie organizacyjne Oddziału, w tym opłacanie składek
Prezes Bolesław Krystowczyk wyraził zadowolenia z zamknięcia prac nad opracowaniem elektronicznej
listy  członków  Oddziału,  dodając,  że  przyjmowana  przez  lata  liczebność  naszej  organizacji  została
potwierdzona w powstałym dokumencie, co oznacza,  że rejestrowane dane statystyczne odpowiadały
stanowi faktycznemu.
Stan opłacania składek jest zadowalający, przy czym pewne zawirowania pojawiają się w terminowości
ich opłacania przez członków Koła we Włocławku.
Parę uwag o zebraniu Zarządu Głównego SGP
Prezes  Bolesław Krystowczyk  poinformował  o swoim udziale  w zebraniu  Zarządy Głównego,  jakie
odbyło się w dniu 11 grudnia br. Poza kwestiami organizacyjnymi i szczupłością środków finansowych
członkowie tego gremium sporo uwagi poświęcili uhonorowaniu „Medalem 100-lecia SGP” osób, które
w sposób wybitny zostawiły swój ślad w pracy i działaniu oddziałów. Jako istotne kryterium członkowie
kapituły medalu przyjęli pełnienie przez osobę godną tego wyróżnienia obowiązków prezesa oddziału.
Stąd nie wszystkie wnioski złożone przez bydgoski oddział zostały rozpatrzone pozytywnie.

Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk

 „Medal 100-lecia SGP” na wniosek kapituły otrzymali: Hieronim Czarnowski, Bolesław Krystowczyk,
Henryk Siuda, Bronisław Węglarz, Stanisław Marcin Wiliński; uroczyste wręczenie ma nastąpić w lutym
2020, podczas specjalnego spotkania w Warszawskim Domu Technika NOT. Osoby, które nie będą w
tym spotkaniu uczestniczyć otrzymają medal w dogodnym dla nich terminie.  
Uroczyste spotkanie geodetów naszego regionu, jakie ma się odbyć jutro (20 grudnia) będzie okazją do
wręczenia medalu Henrykowi Siudzie i Bronisławowi Węglarzowi; Hieronimowi Czarnowskiemu medal
będzie wręczony w terminie i okolicznościach jemu odpowiadających. 
Stan przygotowań do uroczystego spotkania grudniowego
Wiceprezes Henryk Siuda poinformował jak przebiegają przygotowania do spotkania, które ma odbyć



się jutro w hotelu „BRDA”. Zainteresowanie jest zadowalające, bo w spotkaniu ma być 95 osób, łącznie
z zaproszonymi gośćmi. Nie będzie z nami niektórych zaproszonych osób, w tym Prezesa SGP prof.
Janusza Walo, jak też Wicewojewody Kujawsko-Pomorskiego Józefa Ramlaua.
O swojej pasji samorządowej będzie mówił Zbigniew Jaszczuk Starosta Żniński. Będzie z nim zespół
folklorystyczny z Pałuk, który ozdobi muzyką kolędową czas spotkania.
Bolesław Krystowczyk poinformował o przygotowanych podziękowaniach dla osób, które w minionym
roku wniosły istotny wkład w realizację działań oferowanych geodetom regionu. Są to Beata Startek,
Danuta Kosieniak, Anna Cyrklaf, Robert Cieszyński, Jerzy Chylewski, Jakub Nowicki, Sławomir Wnuk,
Jacek Gezela, Zbigniew Jaszczuk, Jarosław Kaszewski. Osoby te otrzymają dyplom wraz z apaszką albo
krawatem o motywach związanych ze świętowaniem stulecia SGP.
Henryk Siuda poinformował o zamiarze wręczenia członkom powołanego Koła SGP w Inowrocławiu
legitymacji i znaczków organizacyjnych: Annie Cyrklaf, Jarosławowi Boltowi i Jarosławowi Kawałkowi.
Ustalono, że informację o uroczystym spotkaniu do „Przeglądu Geodezyjnego” opracuje i przekaże do
redakcji Stanisław Marcin Wiliński.

Bolesław Krystowczyk;                                                                                                                  Henryk Siuda

Lista członków oddziału i opłacanie składek
Wiceprezes  Henryk Siuda  poinformował z zadowoleniem o zakończeniu prac nad elektroniczną listą
członków Stowarzyszenia w bydgoskim oddziale.  Prace nad tym dokumentem trwały dość długo, co
wynikało z rozmaitych przyczyn, wśród których przeszkodą był brak danych o osobach pozostających na
emeryturze i których kontakt z organizacją uległ pewnemu rozluźnieniu.
Utrudnienia, dzięki wytrwałej pracy Henryka Siudy i Jarosława Kaszewskiego, zostały pokonane i nasz
oddział dysponuje dokumentem łatwiejszym do wykorzystania niż wykazy w formie papierowej, trudnej
do prowadzenia ciągłej aktualizacji stanu członków organizacji.

Stan prac nad monografią „Inżynierowie i technicy bydgoscy w ostatnim stuleciu”
Stanisław Marcin Wiliński poinformował o sprawach, które były przedmiotem uwagi Bydgoskiej Rady
Federacji Stowarzyszeń Naukowo-Technicznych NOT, która obradowała w dniu 18 grudnia 2019 roku.



Dokonano oceny przygotowań i plakatowej prezentacji działań w ostatnim stuleciu stowarzyszeń, które
skupiają  się  w  Bydgoskiej  Radzie.  Działanie  to,  prowadzone  we  współpracy  z  Zarządem  Miasta,
pozwoliło na pokazanie bydgoszczanom dokonań miejscowych środowisk inżynierskich.
Drugi punkt obrad to przyjęcie planu organizacyjno-finansowego Rady na 2020 rok.
Wiele  uwagi  zajęła  informacja  o stanie  prac  nad publikacją  książkową omawiającą ostatnie  stulecie
działań podejmowanych przez bydgoskie środowisko inżynierskie. 
Pierwszą część wypełni historia techniki w stuleciu Bydgoszczy po jej powrocie do Rzeczypospolitej, w
opracowaniu prof. Janusza Kutty. Drugą część wypełnią dzieje szkolnictwa bydgoskiego od średniego do
Uniwersytetu Technologiczno-Przyrodniczego, w opracowaniu prof. Adam Podhorecki.  Trzecią część
poświęconą NOT-owi opracował Andrzej Myśliwiec. Czwartą część monografii wypełnią opracowania
działań stowarzyszeń sfederowanych w Bydgoskiej Radzie.
Według wypowiedzi redaktora prowadzącego materiały dostarczone przez stowarzyszenia są one w „w
fazie, którą można określić jako brudnopis do druku”. Na tym prace chwilowo stanęły z braku pieniędzy
na  ich  dalsze  prowadzenie.  Zarząd  Bydgoskiej  Rady wystąpił  o  wsparcie  przedsięwzięcia  do  Rady
Krajowej,  która  gratulując  inicjatywy  zadeklarowała  materialne  wsparcie  naszych  zamierzeń  kwotą
dwóch tysięcy złotych, wobec przewidywanych kosztów sięgających trzydziestu tysięcy.
Bydgoska Rada wystąpiła do Zarządu Miasta Bydgoszczy o częściowe pokrycie kosztów opublikowania
monografii, ale ta prośba nie spotkała się z wystarczającym zrozumieniem. Współinicjator opracowania i
wydania  monografii,  Kujawsko-Pomorska  Izba  Inżynierów  Budownictwa  deklarująca  początkowo
znaczne wsparcie finansowe obecnie jest bardziej powściągliwa co do wysokości pokrycia kosztów.
Reasumując, Andrzej Myśliwiec uznał, że istotnym problemem przedsięwzięcia stał się obecnie brak
pieniędzy, jak też brak rzeczywistych źródeł ich uzyskania. Maciej Szylman dodał, że Bydgoska Rada ze
swej strony może wesprzeć dzieło kwotą pięciu, sześciu tysięcy złotych. 
Według wstępnej kalkulacji cena egzemplarza książki może wynosić 35 złotych. 
Padło stwierdzenie, że dość późno mówi się o kłopotach związanych z pozyskaniem pieniędzy na druk
prawie gotowej książki. W odpowiedzi Andrzej Myśliwiec uznał, że wcześniejsze zapewnienia dawane
Radzie o finansowym wsparciu dzieła przez określone jednostki nie są dotrzymane.
Na tym porządek spotkania został wyczerpany.                                                                                   smw


